



{youtube}https://www.youtube.com/watch?v=H8W20MxZjhs{/youtube}

José Manzaneda, Cubainformación TVko koordinatzailea eta Euskadi-Cubako Komunikabideen arduraduna - Andrés Gómezén testu batean oinarrituta - Martianos / Hermes.- Zenbait hedabide handi AEBra joandako kubatarren kopuruak puzten saiatzen dira, haien mezu katastrofistara eta molde informatibo sentsazionalistara egokitzearen.

Cifras manipuladas de la emigración cubana en EEUU: no son dos millones, sino un millón cien mil personas (+ Euskaraz)

Etengabe esaten digute AEBn bertara joandako 2 milioi kubatar daudela. Ez da egia. AEBko Errolda Bulegoaren arabera, milioi bat eta ehun mila dira Kuban jaio eta herrialde hartan bizi direnak. Gainerakoa, bi milioi horietara bitarte, aurreko horien ondorengoak dira. Beraz, ez dira emigranteak, nahiz eta -kultura eta hizkuntza tarteko- asko -estatubatuar ez ezik- kubatar ere sentitu.

Jatorri mexikarreko etorkinak Latinoamerikako migratzaileen % 64,1 dira; kubatarrak, aldiz, jatorri kubatarra dutenen % 3,7.

Hori halaxe da nahiz eta AEBko legeek pribilegio migratzaile paregabea eman kubatarrei: egoitza eskuratzentz dute lurralte estatubatuarra zapaltze hutsarekin. Irudika dezakegu zer nolako giza anabasa sortuko litzatekeen kontinentean AEBn harrera -eta ez deportazioa- Latinoamerikako emigrante bakoitzari aplikatuko balitzao.

Zenbait datu esanguratsu: emigrante kubatarren % 25ek eta horien ondorengoeik unibertsitateko lizenziatura daukate; latinoamerikar guztiak kontuan hartuta, ordea, % 14k daukate. Bestetik, pobrezia gutxiago eragiten die kubatarrei: % 20k baino ez du pairatzen; latinoamerikarren batez bestekoa, aldiz, % 25ekoa da.

Hedabide handiek manipulatzen duten beste datu bat: AEBra joandako emigrante kubatarrek ez dute osotasun uniformea eratzen, hau da, ez dute erreakzionarioek eta kabernikolek bakarrik osatzen.

Han, erakunde batzuek hamarkadak daramatzate -militanteen bizitza arriskuan jarrita- Kubako Iraultza defendatzen. Borroka horretan dabil, esate baterako, Alianza Martiana izeneko taldea. Duela egun gutxi, beste karabana bat antolatu zuen Miamiin Irlak jasaten duen blokeoaren kontra. Horren berri jakin dugu... prentsa kubatarraren bidez.

Cifras manipuladas de la emigración cubana en EEUU: no son dos millones, sino un millón cien mil personas

Cubainformación TV – [Basado en un texto de Andrés Gómez - Martianos / Hermes.](#)- Algunos grandes medios tratan de inflar las cifras de la emigración cubana en EEUU, para acomodarlas a su mensaje catastrofista y a su sesgo informativo sensacionalista.

Nos repiten que en EEUU hay 2 millones de cubanas y cubanos emigrados. Y no es cierto. Según el Buró del Censo de EEUU, hay un millón cien mil personas nacidas en Cuba que residen en aquel país. El resto, hasta los dos millones, son sus descendientes. Que no son –por tanto– migrantes, aunque –por cultura e idioma– muchos se sientan –además de estadounidenses– cubanos.

Las personas procedentes de México son el 64,1% del conjunto de migrantes de Latinoamérica, frente al 3,7 % de los procedentes de Cuba.

Y ello a pesar de que las leyes de EEUU otorgan a cubanas y cubanos un privilegio migratorio único: conseguir la residencia solo con pisar territorio norteamericano. Nos podemos imaginar cuál sería el maremoto humano en todo el continente si la acogida –y no la deportación- fuera aplicada en EEUU a cada migrante de América Latina.

Algunos datos significativos: el 25% de la migración cubana y sus descendientes tiene licenciatura universitaria, frente al 14% del conjunto de latinoamericanos. Y la pobreza afecta menos a cubanos y cubanas: solo el 20% la padece, frente al 25% de la media latinoamericana.

Y un dato sobre el que la gran prensa también manipula: la emigración cubana en EEUU está bien lejos de ser un cuerpo uniforme, compuesto únicamente por reaccionarios y cavernícolas.

Allí hay organizaciones que llevan décadas –a riesgo de la vida de sus militantes- defendiendo la Revolución cubana. Es la lucha de grupos como la coalición Alianza Martiana que, hace apenas unos días, organizaba una nueva caravana en Miami contra el bloqueo a la Isla. Y de cuya existencia solo nos enteraremos... por la prensa cubana.